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In this paper, we present the main components of CORD (Closed ORbit Dynamics) code used
in the conceptual design of the SC230 cyclotron. SC230 is a compact superconducting isochronous
cyclotron for proton therapy, that has been recently proposed at JINR. Obtaining maximum amount
of information from field maps without the need to perform time-consuming beam tracking is useful
for magnet and accelerating system design. CORD code is providing particle dynamics analysis
based on a combination of magnetic field map analysis with electric field map analysis. The first
part of the paper is about the proposed method for searching for closed orbits and calculating the
focusing properties of the magnetic field. In the second part, the particle dynamics analysis is
expanded by considering the electro-magnetic field of the accelerating system and by making phase
slip calculations.

В статье представлены основные компоненты программы CORD (Closed ORbit Dynamics),
использованной в разработке циклотрона SC230. SC230 — компактный сверхпроводящий изо-
хронный циклотрон для протонной терапии, недавно разработанный в ОИЯИ. Получение мак-
симального количества информации из карт поля без необходимости выполнять трудоемкую
трассировку пучка полезно при разработке магнитной и ускоряющей систем. Код CORD осу-
ществляет анализ динамики частиц на основе комбинации анализа карты магнитного поля с
анализом карты электрического поля. В первой части статьи говорится о предлагаемом методе
поиска замкнутых орбит и расчете фокусирующих характеристик магнитного поля. Во второй
части статьи анализ динамики частиц дополнен учетом электромагнитного поля ускоряющей
системы и расчетом фазового сдвига.
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